



សម្រាប់ផ្សព្វផ្សាយភ្លាម

**គេហទំព័រថ្មីផ្សារភ្ជាប់យុវជនកម្ពុជាជំនាន់បច្ចេកវិទ្យា ជាមួយកង្វះខាតខ្លះៗ
សុវត្ថិភាពចរាចរណ៍កាន់តែប្រសើរឡើង និងបង្កើនអត្រាពាក់មួកសុវត្ថិភាព**

រាជធានីភ្នំពេញ - ថ្ងៃទី២០ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០១៣

អង្គការមូលនិធិបង្ការរបួស អាស៊ី សហការជាមួយគណៈកម្មាធិការជាតិសុវត្ថិភាពចរាចរណ៍ផ្លូវគោក និងអគ្គស្នងការដ្ឋាននគរបាលជាតិ ក្រសួងមហាផ្ទៃ បានប្រារព្ធពិធីប្រកាសដាក់ឱ្យប្រើប្រាស់គេហទំព័រអប់រំដែលមានអាស័យដ្ឋាន www.saferoads.org.kh កាលពីថ្ងៃទី២០ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០១៣នៅសណ្ឋាគារកាំបូឌីយ៉ាណា រាជធានីភ្នំពេញ។

គេហទំព័រនេះ នឹងពង្រីកវិសាលភាពនៃការអនុវត្តសកម្មភាពប្រកបដោយជោគជ័យនៅតាមបណ្តាញទំនាក់ទំនងសង្គម (Facebook) ក្នុងរយៈកាលមួយឆ្នាំកន្លងទៅរបស់អង្គការមូលនិធិបង្ការរបួស អាស៊ី ក្នុងការជម្រុញការរួមចំណែករបស់សហគមន៍លើការងារសុវត្ថិភាពចរាចរណ៍នៅកម្ពុជា។ គំនិតដូចផ្តើមថ្មីៗជាច្រើន ត្រូវបានដាក់បញ្ចូលទៅក្នុងការអប់រំតាម Facebook នេះ មានដូចជា៖ ការប្រកួតប្រជែងរូបថត ការគាំទ្រលើញត្តិនៃការពាក់មួកសុវត្ថិភាពតាមប្រព័ន្ធព័ត៌មានវិទ្យា ការដាក់បញ្ចូលរូបថតកំសាន្តជាលក្ខណៈគ្រួសារ ដែលធ្វើឱ្យទំព័រ Facebook មួយនេះ ទទួលបានការគាំទ្រប្រមាណជិត ១០,០០០ នាក់ គិតមកទល់ពេលបច្ចុប្បន្ននេះ។ ដើម្បីបង្កើននូវភាពជោគជ័យបែបនេះបន្ថែមទៀត គេហទំព័រអប់រំថ្មី ត្រូវបានបង្កើតឡើងដោយផ្ដោតគោលដៅលើក្រុមយុវជនកម្ពុជា ហើយនឹងផ្តល់នូវព័ត៌មានអំពីស្ថានភាពសុវត្ថិភាពចរាចរណ៍ ព័ត៌មានថ្មីៗដែលពាក់ព័ន្ធ សំណួរស្ទាបស្ទង់ចំណេះដឹងប្រចាំសប្តាហ៍ដោយមានការផ្តល់ជារង្វាន់លើកទឹកចិត្ត និងល្បែងកំសាន្តបែបអប់រំផ្សេងៗ។ល។

លោក គឹម បញ្ញា នាយកអង្គការមូលនិធិបង្ការរបួស អាស៊ីប្រចាំប្រទេសកម្ពុជា បានមានប្រសាសន៍ថា៖ “គំនិតដូចផ្តើមសំខាន់ៗរបស់អង្គការមូលនិធិបង្ការរបួស អាស៊ី រួមទាំងការបង្កើតគេហទំព័រថ្មីនេះផង ផ្ដោតគោលដៅលើអ្នកធ្វើដំណើរតាមទោចក្រយានយន្ត ដោយពួកគេជាក្រុមដែលមានភាគរយខ្ពស់ ក្នុងការធ្វើដំណើរនៅលើដងផ្លូវ ហើយក៏ជាជនរងគ្រោះដោយគ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍ច្រើនជាងគេដែរ”។ លោកបានបន្ថែមទៀតថា៖ “យើងបានដឹងហើយអំពីវិធានការពារ និងបង្ការជីវិតពីបញ្ហាសុខភាពសាធារណៈដ៏ចម្បងមួយនេះ៖ គឺត្រូវពាក់មួកសុវត្ថិភាព។ ការពាក់មួកសុវត្ថិភាពនៅពេលធ្វើដំណើរតាម



ទោចក្រយានយន្តអាចកាត់បន្ថយនូវហានិភ័យនៃការទទួលបានរបួសក្បាលធ្ងន់ធ្ងរដល់ទៅ ៦៩ ភាគរយ និងការស្លាប់រហូតដល់ ៤២ភាគរយ នៅពេលមានគ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍កើតឡើង។

ថ្វីត្បិតតែមានការបញ្ជាក់បែបនេះក្តី ក៏យើងសង្កេតឃើញថាមានអ្នកបើកបរទោចក្រយានយន្តប្រមាណ ៦០ភាគរយ និងអ្នករួមដំណើរជាមួយ គិតទាំងកុមារ តិចជាង ១០ភាគរយ បានពាក់មួកសុវត្ថិភាពនៅ ពេលធ្វើដំណើរនៅលើដងផ្លូវក្នុងប្រទេសកម្ពុជា។ ច្បាប់ស្តីពីចរាចរណ៍ផ្លូវគោកនាពេលបច្ចុប្បន្នបាន តម្រូវឲ្យអ្នកបើកបរទោចក្រយានយន្តប៉ុណ្ណោះត្រូវពាក់មួកសុវត្ថិភាព។ ទោះជាយ៉ាងនេះក្តី ក៏សេចក្តី ព្រាងច្បាប់ស្តីពីចរាចរណ៍ផ្លូវគោកថ្មីមួយ ត្រូវបានតាក់តែងឡើង និងកំពុងស្ថិតក្រោមការពិនិត្យកែ សម្រួលនៅទីស្តីការគណៈរដ្ឋមន្ត្រី។

ដោយជាផ្នែកមួយនៃយុទ្ធនាការបង្កើនការពាក់មួកសុវត្ថិភាពសម្រាប់អ្នករួមដំណើរតាមទោចក្រយាន យន្ត គេហទំព័រអប់រំនេះនឹងជម្រុញឲ្យអ្នកចូលអានបង្ហាញពីការគាំទ្ររបស់ពួកគេក្នុងការកាត់បន្ថយការ ស្លាប់ និងការរងរបួសដោយគ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍តាមរយៈការប្តេជ្ញាចិត្តពាក់មួកសុវត្ថិភាពគ្រប់វេលាធ្វើ ដំណើរតាមទោចក្រយានយន្ត ទាំងអ្នកបើកបរ និងអ្នករួមដំណើរជាមួយ គិតទាំងកុមារផង។ គេហទំព័រ នេះនឹងភ្ជាប់ទំនាក់ទំនងទៅកាន់ទំព័រ Facebook ផ្ទាល់ខ្លួនរបស់អ្នកចូលអាន ហើយទាក់ទាញចំណាប់ អារម្មណ៍មិត្តរបស់ពួកគេអំពីការគាំទ្រលើការងារសុវត្ថិភាពចរាចរណ៍ និងផ្តល់នូវព័ត៌មានថ្មីៗអំពី បច្ចុប្បន្នភាពនៃសេចក្តីព្រាងច្បាប់ស្តីពីចរាចរណ៍ផ្លូវគោកថ្មី ក៏ដូចជាគន្លឹះសំខាន់ៗក្នុងការធ្វើដំណើរ ប្រកបដោយសុវត្ថិភាព។

ឯកឧត្តម ឧត្តមសេនីយ៍ឯក ចាន់ គឹមសេង ប្រធាននាយកដ្ឋានកណ្តាលសណ្តាប់ធ្នាប់សាធារណៈ បាន មានប្រសាសន៍ថា៖ “ទោះបីចំនួនករណី និងចំនួនអ្នករងរបួសដោយគ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍មានការធ្លាក់ ចុះក៏ដោយ ក៏របាយការណ៍នាពេលថ្មីៗនេះរបស់ក្រសួងមហាផ្ទៃបានបង្ហាញថា ចំនួនអ្នកស្លាប់នៅមាន តួលេខខ្ពស់នៅឡើយ។ គ្រោះថ្នាក់នេះបានបន្តបង្កើតជាសោកនាទម្មនៅក្នុងរង្វង់គ្រួសារ សាច់ញាតិ សហគមន៍ និងសង្គមទាំងមូល។” **ឯកឧត្តម ឧត្តមសេនីយ៍ឯក**មានប្រសាសន៍បន្ថែមទៀតថា៖ “សូមឲ្យ ស្ថាប័នផ្សព្វផ្សាយនានា និងគេហទំព័រ www.saferoads.org.kh របស់អង្គការមូលនិធិបង្ការរបួស អាស៊ី បន្តប្រពៃណីល្អរបស់ខ្លួនជួយធ្វើការផ្សព្វផ្សាយឲ្យកាន់តែទូលំទូលាយដល់អ្នកប្រើប្រាស់ផ្លូវទាំង អស់”។

ឯកឧត្តម ត្រាំ អ៊ុំរតិក រដ្ឋមន្ត្រី ក្រសួងសាធារណការ និងដឹកជញ្ជូន និងជាប្រធាន គណៈកម្មាធិការជាតិ សុវត្ថិភាពចរាចរណ៍ផ្លូវគោក បានមានប្រសាសន៍ថា៖ “ខ្ញុំសូមគាំទ្រ និងប្រកាសដាក់ឲ្យប្រើប្រាស់គេហ



ទំព័រអប់រំអំពីសុវត្ថិភាពចរាចរណ៍ជាផ្លូវការណ៍ដែលមានអាស័យដ្ឋានគឺ: www.saferoads.org.kh
 របស់អង្គការមូលនិធិបង្ការរូសអាស៊ី ដែលជាការរួមចំណែកថ្មីមួយទៀតជាមួយរាជរដ្ឋាភិបាលក្នុង
 ការងារលើកកម្ពស់សុវត្ថិភាពចរាចរណ៍នៅកម្ពុជា ជាពិសេសជម្រុញការពាក់មួកសុវត្ថិភាពសម្រាប់អ្នក
 បើកបរម៉ូតូ និងអ្នករួមដំណើរជាមួយ គិតទាំងកុមារ។ **ឯកឧត្តម រដ្ឋមន្ត្រី**បានមានប្រសាសន៍អំពីការងារ
 យ៉ាងដូច្នោះថា៖ “សូមឯកឧត្តម លោកជំទាវ លោក លោកស្រី ក្លាយៗនិស្សិត អ្នកសារព័ត៌មានទាំងអស់
 សូមជួយផ្សព្វផ្សាយគេហទំព័រថ្មីនេះ ដើម្បីបង្កើនការយល់ដឹងអំពីសុវត្ថិភាពចរាចរណ៍ឲ្យជ្រួតជ្រាបដល់
 ប្រជាជនគ្រប់ស្រទាប់ ធានាឲ្យបាននូវការធ្វើដំណើរប្រកបដោយសុវត្ថិភាព។”

អំពីអង្គការមូលនិធិបង្ការរូសអាស៊ី គឺជាអង្គការមិនស្វែងរកប្រាក់ចំណេញដែលបានចុះបញ្ជីនៅ
 សហរដ្ឋអាមេរិកលេខ ៥០១ (ស៊ី) (៣) មួយ ដែលប្រើការសហការសាធារណៈ-ឯកជន កម្មវិធីអប់រំ ការ
 យល់ដឹងសាធារណៈ និងកម្មវិធីមួកសុវត្ថិភាពសម្រាប់កុមារនៅតាមសាលារៀន ដើម្បីកាត់បន្ថយអត្រា
 រងរបួស និងការបាត់បង់ជីវិតដោយសារគ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍នៅក្នុងបណ្តាប្រទេសកំពុងអភិវឌ្ឍន៍។
 អង្គការមូលនិធិបង្ការរូសអាស៊ី មានការិយាល័យក្នុងទីក្រុង ហាណូយ និងទីក្រុងហូជីមិញ ប្រទេស
 វៀតណាម ទីក្រុងភ្នំពេញ ប្រទេសកម្ពុជា និងទីក្រុងបាងកក ប្រទេសថៃ។ ក្នុងឆ្នាំ ២០០១ អង្គការមូលនិ
 ធិបង្ការរូសអាស៊ី បានកសាងនូវរោងចក្រតម្លើងមួកសុវត្ថិភាពមិនយកកម្រៃមួយ ដែលមានឈ្មោះថា
 V-SPEC ដែលផលិតមួកសុវត្ថិភាព សម្រាប់តំបន់ត្រូពិចដោយមានម៉ាក Protec។ មួកសុវត្ថិភាពនេះ
 សមស្របនឹងបរិស្ថាន មានសុវត្ថិភាព និងផ្តល់ជម្រើសគ្រប់គ្រាន់សម្រាប់អ្នកបើកបរទោចក្រយានយន្ត
 និងទោចក្រយាន។

នៅឆ្នាំ២០០៩ អង្គការមូលនិធិបង្ការរូសអាស៊ី បានចាប់ផ្តើមអនុវត្តកម្មវិធី មួកសុវត្ថិភាពជាថ្នាំបង្ការ
 សាកល (GHVI) ដោយសហការជាមួយមូលនិធិសហព័ន្ធយានយន្តអន្តរជាតិ (FIAF) និងធនាគារ
 ពិភពលោកផ្នែកសុវត្ថិភាពចរាចរណ៍សាកល (World Bank Global Road Safety Facility) ដែល
 មានគោលបំណងជាអន្តរជាតិរួមមួយគឺ “ឲ្យមានការពាក់មួកសុវត្ថិភាពលើមនុស្សគ្រប់រូបនៅក្នុងទស
 វត្សរ៍សុវត្ថិភាពចរាចរណ៍ (២០១១-២០២០)។” ក្នុងខែឧសភា ឆ្នាំ២០១០ កម្មវិធីមួកសុវត្ថិភាពជាថ្នាំបង្ការ
 ជីវិតនៅកម្ពុជា ត្រូវបានប្រកាសដាក់ឲ្យអនុវត្តនៅរាជធានីភ្នំពេញ ដោយ**ឯកឧត្តម អ៊ុយ សិទ្ធិ** រដ្ឋមន្ត្រី
 ក្រសួងអប់រំ យុវជន និងកីឡា និងជាតំណាងដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់របស់ **ឯកឧត្តម ស ខេង** រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហា
 ផ្ទៃ។



សម្រាប់ទំនាក់ទំនងសារព័ត៌មាន៖

កញ្ញា Tiare Dunlap

មន្ត្រីសម្របសម្រួលការទំនាក់ទំនង

អង្គការមូលនិធិបង្ការរបួស អាស៊ី

លេខទូរស័ព្ទ៖ ០៨ ៦២៩៩ ១៤០៩

អ៊ីម៉ែល៖ tiare.dunlap@aipf-vietnam.org

គេហទំព័រ៖ www.asiainjury.org